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Bezuinigingen
Begrotingen opstellen is een 
kwestie van bezuinigen 
geworden, of het nu om de 
landelijke begroting gaat of 
de plaatselijke. Voor de 
Universiteitsraad was er 
weinig lol aan om zijn 
belangrijkste recht uit te 
oefenen. Maar de echte 
klappen moeten nog vallen.
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Beurzen
Van Kemenade voelt er in 
navolging van de 
Akademische Raad veel voor 
om iedere studerende vanaf 
18 jaar een basisbeurs toe te 
kennen. Waar de rest van 
het benodigde geld vandaan 
moet komen? Ga eens naar 
de bank; die denkt met je 
mee.
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Alkohol
Paul Knipschild werd in één 
dag beroemd. Hij rekende uit 
dat je beter wel kunt drinken 
(met mate) dan niet (of heel 
veel) om je hart te sparen. 
Echt geen borrelpraat, al 
zorgden alle media ervoor dat 
het dat wel werd.

pagina 8-9

Leefwijze
Een nieuw hoofdprojekt is 
goedgekeurd: ’Leefwijze en 
gedragsverandering’. Een 
belangrijk projekt, niet alleen 
voor de universiteit, maar 
ook voor de regio.
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Kamer steunt bezuinigingen
Het hoger onderwijs wordt in Den Haag eindelijk weer behandeld in een 
ontspannen sfeer. De minister voert overleg met de instellingen en hij geeft 
kamerleden antwoord op hun vragen. De kamerleden van verschillende partijen 
zijn het zelfs eens, al gebruiken ze andere formuleringen. De VVD heeft altijd wel 
gezegd dat het hoger onderwijs het met minder geld kon doen, terwijl de 
socialisten bezuinigen met pijn in het hart. Maar gesnoeid gaat er worden. 
Bezuinigen, dat schept een band.

Vorige week donderdag spraken de le
den van de vaste Kamerkommissie voor 
onderwijs met minister Van Kemenade 
over dienst plannen met het hoger on
derwijs in de jaren 1983-’86, neergelegd 
in het Algemeen Financieel Schema. Dit 
gesprek werd algemeen gezien als een 
voorproefje van de behandeling van de 
onderwijsbegroting deze week. Alles 
wees erop dat het hoger onderwijs in die 
debatten geen belangrijke plaats zou in
nemen. Over een van de belangrijkste 
geschilpunten, de verhoging van het exa
mengeld voor extraneï van 60 tot 120 
gulden, blijken de regeringspartijen het 
inmiddels eens. Die verhoging gaat dit 
jaar niet door.

Een ander heet hangijzer was de prijs
compensatie. De minister heeft de ka
merleden duidelijk weten te maken dat 
die er voor de universiteiten dit jaar niet 
inzit. 'De instellingen kunnen desnoods 
personele middelen overhevelen naar 
’overige lasten”.
De belangrijkste boodschap van het Al
gemeen Financieel Schema is: bezuini
gen, en wel 57 miljoen gulden het vol
gend jaar, opklimmend tot 102 miljoen 
in 1986. Met die bedragen bleken alle 
grote partijen het eens. Zij waren alleen 
bang dat het hierbij niet zou blijven. En 
terecht. Het kabinet heeft bijvoorbeeld 
nog de Voorjaarsnota in petto met daar
in nieuwe verrassingen voor alle departe
menten. Het CDA-lid Lansink vond dat 
men de instellingen dit soort onzekerhe
den niet kan aandoen. Hij vroeg zich ook 
af wat voor zin het dan nog heeft om fi
nanciële meerjarenplannen te maken. 
Van Kemenade verontschuldigde zich 
slechts. 'Het regeringsbeleid voorziet in 
meer ombuigingen. Ik zeg niet dat er 
nog grote ruimte is binnen de instellin
gen en ik zie ook grote problemen ont
staan, maar ik wil mij nu niet vastleg
gen. Ik kan de instellingen niet vrijwaren 
voor de ekonomische onzekerheden 
waarmee heel Nederland moet leven’.
Algemeen was de angst dat verschillende 
instellingen, nu ze zo plotseling moeten 
bezuinigen, zullen overgaan tot onbe
zonnen maatregelen waarop de overheid 
weinig greep heeft. Dergelijke maatrege
len, antwoordde de minister, zijn onver
mijdelijk. De instellingen hebben mo

menteel een grote mate van autonomie 
in het verdelen van het geld. Maar voor 
de toekomst wordt gestreefd naar een 
beleid: behoud van het onderzoek door 
de onderwijslast zoveel mogelijk te ver
lichten. Met andere woorden: meer 
hoorkolleges. Van Kemenade beloofde 
nog dit jaar het maximum aantal staf- 
uren per student voor de verschillende 
studierichting te zullen vaststellen. De 
nieuwe normen zouden al in 1983 kun
nen gelden.
Andere maatregelen die tot duurzame 
besparingen moeten leiden: taakverde
ling tussen de instellingen. Salarisverla
gingen, ontslagen (’hoop ik in 1983 zo
veel mogelijk te beperken’). Bezuinigin
gen op studentenvoorzieningen (mensa’s 
en sportvoorzieningen maar niet de 
hulpverlening en studiebegeleiding). 
Over het hoe en wanneer beloofde van 
Kemenade in de loop van dit jaar meer 
mededelingen te doen. Een en ander zal 
geschieden in goed overleg met de instel
lingen, want de minister voelt er niet 
voor de macht in eigen hand te nemen, zo
als VVD-lid Dees grag had gezien. ’De be
reidheid is groot en ik voel niets voor een 
wijziging bevoegdheidsverdeling. Die 
zou nooit vóór augustus 1983 gereali
seerd zijn, zeker niet als het demokrati- 
sche aspekt gehandhaafd moet blijven.’

Lin Tabak / Utrechts Universiteitsblad.

Gezocht
In het kader van de zgn. '1%-regeling 
toegepaste kunst’ zal bij of in de nieuw
bouw Randwyck een kunstwerk verrij
zen.
Om te komen tot een keuze is een uitvoe
rige procedure vastgelegd; onderdeel 
daarvan vormt de instelling van een 
commissie, waarin toekomstige gebrui
kers zijn vertegenwoordigd.
WIE wil namens de Faculteit der Ge
neeskunde zitting nemen in deze com
missie?
Reacties te zenden aan het Faculteitsbu
reau.
De procedure ligt ter inzage bij het Fa
culteitsbureau .

(Paarltjes zijn gratis annonces voor personeel 
en studenten van de Rijksuniversiteit Lim
burg).
Er is een envelop teruggekomen bij Evaluatie
— El. huis K. 113 Carla Fröberg, geadres
seerd aan:
Hüddepohl in Utrecht (onbestelbaar) 
De afzender is echter niet bekend.
Indien afzender prijs stelt op inhoud, even 
een telefoontje naar toestel 386.

Te koop in Ulestraten: Rustig gelegen half- 
vrijstaand huis met garage
— grote woonkamer 44 m!
— aanbouwkeuken
— 3 slaapkamers
— grote tuin
Inl. overdag 888360 W. Hoenjet F.Z.
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Bezuiniging op materiële lasten gedeeltelijk geslaagd

Begrotingsvuurwerk moet nog komen
De eerste begroting van de magere jaren, 
de begroting ’Overige Exploitatielasten 
1982’, is vrijwel zonder slag of stoot op 
4 maart door de Universiteitsraad vast
gesteld. Daarmee is een bedrag van bij
na 17 miljoen gulden over de onderdelen 
van de instelling verdeeld, waaruit alle 
materiële (dat wil zeggen de niet- 
personele) lasten dit jaar bekostigd moe
ten worden. Dat de behandeling zo vlot 
verliep kwam vooral door de efficiënte 
aanpak van het begrotingswerk die de 
raad het vrijwel onmogelijk maakte zich 
met details te bemoeien. Bovendien zijn 
alle onzekerheden en hete hangijzers 
doorgeschoven naar het moment waarop 
de reserve wordt verdeeld van bijna 1 
miljoen, die met veel fors schrapwerk is 
’gekreëerd’. Tenslotte heeft de raad ook 
nog een lijstje met posten vastgesteld die 
nu nog ongemoeid zijn gelaten maar die 
voor de begroting van 1983 nader onder
zocht moeten worden.

Voor de overige exploitatielasten viel dit 
jaar hetzelfde bedrag te verdelen als vo
rig jaar. Maar omdat de vaste lasten van 
de universiteit aanzienlijk hoger uitval
len, moet er met hetzelfde bedrag meer 
gedaan worden. Vooral de huis
vestingslasten van de universiteit zijn 
sterk gestegen, zonder dat het armlasti
ge ministerie daar iets van betekenis te
genover kon zetten. Zo werd de stijging 
van de energiekosten niet gekompen- 
seerd en vond men de huur van het 
Bonnefantenkomplex zo hoog dat de 
universiteit daaraan twee ton uit eigen 
middelen moet bijdragen.

10% reserve
Alleen al vanwege de stijging van de 
lasten klopten de kaders niet meer die 
vorig jaar door de raad waren vastgesteld 
om de vaak chaotische begrotingsbehan
delingen te van vorige jaren te stroomlij
nen. Dat was niet de enige reden 
waarom er bezuinigd moest worden op 
de vraagbegrotingen die de diensten en 
fakulteiten hadden ingediend. De fakul- 
teitsbesturen en het College van Bestuur 
z>jn namelijk vorig jaar overeengekomen 
dat er een reserve van 10% gekreëerd 
diende te worden om eindelijk eens 
ruimte te scheppen voor veranderingen 
m het beleid en om tegenvallers te kun
nen opvangen zonder kunst en vlieg
werk. Al met al werd dit jaar een tame
lijk rigoureuze bezuinigingsoperatie 
noodzakelijk die hier en daar hard aan
kwam binnen een instelling die tot voor 

kort nog jaren kende 'dat we niet wisten 
hoe we al het geld moesten uitgeven zo
als CvB-voorzitter van den Biggelaar het 
tijdens de begrotingsbehandeling uit
drukte.

De fakulteiten droegen aan de bezuini
gingsronde bij door onder meer de reis
kostenvergoedingen voor studenten te 
schrappen, door het budget voor docen
ten van buiten de universiteit met 75% 
te reduceren en door drastisch te kappen 
in de exploitatiebudgetten van de diverse 
onderzoekprojecten. De diensten brach
ten hun begrotingen binnen de kaders 
door er alle franje af te halen: voor ver
goeding van reis- en verblijfkosten, re
presentatie, fotokopieën enzovoort bleef 
alleen het strikte minimum staan. Het 
meest spektakulaire slachtoffer van de 
bezuinigingswoede bij de diensten was 
de bibliotheek, die de eigen kollektievor- 

Veel meer dan deze impressie van het nieuwe ziekenhuis is nog niet te geven. Toch kan dit jaar 
al met de bouw begonnen worden.

Bouw AZM kan snel beginnen
De bouw van het nieuwe Akademische Ziekenhuis op Randwijck zal nog dit jaar kun
nen beginnen. Nadat vorige week overeenstemming was bereikt over de financiering 
van het plan, kwam daar bovenop nog als resultaat van het PNL-overleg dat het geld 
versneld beschikbaar wordt gesteld om de werkgelegenheid in Zuid-Limburg te stimu
leren. Tot nu toe werd ervan uitgegaan dat pas in 1984 kon worden begonnen. Het mi
nisterie van Onderwijs en Wetenschappen zal 40% bijdragen in de bouwkosten die bij 
het huidige prijspeil worden geraamd op 400 miljoen gulden. Voor de overige 60% zal 
het ministerie van Volksgezondheid en Milieuhygiëne zich garant stellen. De bouw zal 
zes jaar in beslag nemen en 600 mensen werk verschaffen.

Volgens het bestuur van Ziekenhuis Maastricht, de opdrachtgever voor de bouw, is 
het zeer wel mogelijk nog dit jaar met de bouw te starten, ook al staat er nog maar 
weinig konkreets op papier. Men wijst erop dat men het plan zeer flexibel wil opzetten 
om te voorkomen dat het ziekenhuis al verouderd is op het moment dat de eerste spa
de de grond in gaat. Het voornemen is om net als in Leiden het systeem van casco- 
bouw toe te passen, waarbij op het laatste moment de ruwbouw ’definitief wordt inge
deeld.

ming (dus niet die ten behoeve van de fa
kulteiten) moest schrappen en 1500 van 
de 3800 tijdschriftabonnementen moet 
opzeggen, als er geen extra middelen 
voor gevonden worden. Om de begroting 
Studentenvoorzieningen binnen de ka
ders te brengen zijn er alleen subsidies 
gehandhaafd voor de financiering van 
aktiviteiten. Komform een vorig jaar af
gesproken procedure worden bestuurs- 
kosten zoals kantoor- en vergaderkosten 
niet meer gesubsidieerd, evenmin als de 
huisvestingslasten van KOKO. Het stre
ven is erop gericht de verenigingen uit
eindelijk financieel op eigen benen te la
ten staan.

(Vervolg op pagina 6)



Ekonomie bevestigd, Lichamelijke Opvoeding blijft nog uit

Minister van Kemenade heeft op 4 
maart tijdens het overleg met de vaste 
kamerkommissie over het Algemeen Fi
nancieel Schema nog eens herhaald dat 
de RL kan rekenen op de komst van een 
studierichting ekonomie, te verbinden 
aan de Algemene Fakulteit. Een dag eer
der had hij het Maastrichtse College van 
Bestuur al schriftelijk laten weten dat hij 
op korte termijn vertegenwoordigers van 
Maastricht, Rotterdam en Tilburg om 
de tafel wil krijgen om te praten over 
aard, omvang en verdere ontwikkeling 

van de nieuwe studierichting. Vóór 1 ju
ni wil de minister dan met nadere voor
stellen voor de Akademische Raad ko
men.

In zijn brief is van Kemenade wat terug
houdend over de verdere uitbreiding van 
de universiteit, waarover hij de afgelo
pen maanden gesproken heeft met het 
universiteitsbestuur en gouverneur Kre
mers. Het College van Bestuur had ver
wacht dat daaruit dezer dagen de toezeg
ging van een studierichting Lichamelijke 

Opvoeding zou voortkomen, maar van 
Kemenade wil in zijn brief niet verder 
gaan dan de mededeling dat daarover 
eerst nog moet worden gesproken met de 
andere twee universiteiten die een derge
lijke opleiding al hebben, de Vrije Uni
versiteit en de Rijksuniversiteit Gronin
gen. Dat duidt er op dat hij schrikreak- 
ties wil voorkomen als die van Tilburg, 
toen Pais vorig j aar plotseling een ekono- 
mische fakulteit toezegde aan Maas
tricht.
J.H.

Duizelen
Maandag 11 jan. Door een dik pak sneeuw op de weg. 
Het verkeer is totaal ontwricht. Vinden fietsers het leuk 
om door ijsgootjes te balanceren? Of wagen ze liever nu 
hun nek dan later hun hart? Op het hoofdgebouw blijken 
maar drie groepsleden het gehaald te hebben. We maken 
een nieuwe afspraak. Het sneeuwt nog steeds. Ik heb nu 
alle tijd om de videoband voor vanmiddag te bekijken. 
Daarna zoek ik op goed geluk een lege kamer en kan een 
paar uur rustig schrijven met uitzicht op de besneeuwde 
sprookjestuin. Zo 'n klooster is toch wel wat anders dan 
het B.M.C. Stel je voor dat een monnik na een jaar 
schrijven de laatste hand legt aan de copie van een 
manuscript en daarna op de gang dat Xeroxapparaat ziet 
staat! Toch maar doorschrijven.
Dinsdag 12 jan. Weer glibberend door de sneeuw naar 
het B.M.C. In de gang wordt me verteld dat er 
verschrikkelijk veel wordt besteld. We mogen van de U- 
raad in januari maar 1/12 deel van het budget van 1981 
uitgeven maar budgetbewaking is nauwelijks mogelijk en 
er is veel inhaalvraag. Het zal met niet verbazen als 1 
febr. een kwart van het geld is uitgegeven. Zoiets kon 
vroeger wel weer financieel opgevangen worden maar dat 
gaat nu niet meer. Er is maar één oplossing: de begroting 
moet op tijd klaar zijn. Maar zelfs een jonge instelling 
kan al stevige tradities hebben. Het valt me op dat ik 
steeds over 'het werk’ schrijf. Komt dat doordat de 
Observant zo officieel is geworden?
Woensdag 13 jan. ’s Morgens een uitgebreide 
werkbespreking van een onderzoeksproject. Morgen 
wordt het besproken in de wetenschapscommissie. Er zal 
geprobeerd worden een medewerker gefinancierd te 
krijgen door de Hartstichting. De toekomstige planning 
hangt sterk af van de vraag of dit lukt, 's Middags wordt 
het eindverslag van blok 2.1. met de planningsgroep 
besproken. De studenten vinden het jammer dat men 
geen bevalling meemaakt. Vroeger kon dit wel, maar het 
wordt steeds moeilijker. Toch proberen of het volgend 
jaar weer lukt, 's Avonds vergadering op Vijverdal. Er 
kan een onderzoek komen naar de voor- en nadelen van 
extramuralisatie. Het bestuur wil een goed gedefinieerd 
onderzoeksproject. De directie wil eerst een principe
besluit dat verdere extramuralisatie wenselijk is. Men 

wordt het niet eens maar het is een stimulerende avond. 
Donderdag 14 jan. 's Ochtends vroeg bespreken we de 
stations voor de komende examens in de vaardigheids
toetsbeoordelingscommissie. Belangrijk probleem: de 
interbeoordelaarsbetrouwbaarheid. Ook in het 
voortgangstoetscontactpersonenoverleg is hierover al 
gesproken! 's Middags verdedig ik het onderzoeksproject 
in de wetenschapscommissie. Je ziet hier de landelijke 
ontwikkelingen in het klein: steeds uitgebreidere 
projectbeschrijvingen en langere vergaderingen voor 
steeds minder steun in geld en mankracht.
Vrijdag 15 jan. Het weekeinde begint eindelijk met het 
Myocardpraatje op vrijdagochtend. Ze houden het 
midden tussen lezingen en werkbesprekingen en nodigen 
uit tot de wildste speculaties. Als ik 's middags iets uit 
m 'n tas wil pakken zie ik plotseling een medaillon dat ik 
vorige week op een Luikse rommelmarkt kocht. Ik maak 
het open om nog eens het beeldschone portret van een 
strenge oude dame te bekijken. Plotseling zie ik dat de 
foto los zit en er voorzichtig uitgehaald kan worden. 
Daarachter zie ik in de bodem van het medaillon het 
volgende teken gegrafeerd: -r>

Terwijl ik het goed bekijk voel ik een duizeling. Dit teken 
heeft te maken met een oneindig lange tijd, met sneeuw, 
met onderwijs, met alles! Even begrijp ik dat alles uit dit 
teken is voortgekomen. Maar nu begrijp ik dat niet meer.

Wim Hermens



De armoede wordt herverdeeld

Minister neemt beurzenplan over
Nog ditjaar komt minister Van Kemenade (Onderwijs en Wetenschappen) met 
een voorstel voor een nieuw studiefinancieringsstelsel voor alle studenten van 18 
jaar of ouder. Dit stelsel zal niet meer mogen kosten dan wat de overheid nu kwijt 
is aan beurzen en kinderbijslag en -aftrek voor studerenden. Analoog aan het plan 
van de Academische Raad denkt de minister aan een basisbeurs voor iedere

De enige manier om je aan die afhanke
lijkheid te onttrekken zou zijn gelegen in
het aangaan van rentedragende lenin
gen. Maar de daaruit voorkomende 
schulden leken de bonden een weinig 
aantrekkelijk perspectief. De bonden 
konden nog niet vertellen hoe zij de 
ideeën van Van Kemenade gaan bestrij
den. Daarover gaan zij zich de komende 
weken beraden. In ieder geval willen ze

student. Voor aanvullende middelen is de student aangewezen op zijn ouders of op 
rentedragende leningen. Een nieuw stelsel zal op zijn vroegst in 1985 worden 
ingevoerd. Dit kwam naar voren uit een gesprek dat vertegenwoordigers van de 
landelijke bonden van HBO- en WO-studenten vorige week dinsdag hadden met 
Van Kemenade.

bij de politieke partijen lobbyen. Ook 
hadden ze met de minister contacten wil
len onderhouden maar deze heeft laten 
weten niet meer met de bonden te willen 
spreken. De bonden vrezen echter dat ze

duur minder lang een beroep doet op de 
studiefinanciering zou hij per jaar meer 
kunnen ontvangen zonder dat dit de 
overheid meer kost, stelden de bonden. 
Maar Van Kemenade maakte duidelijk 
de gemiddelde kosten van een student 
per jaar en niet die gedurende de hele 
studie als uitgangspunt te nemen.
Van de door de studentenbonden gewen
ste onafhankelijkheid van de ouders 
komt volgens de bonden in de plannen 
van Van Kemenade weinig terecht. 'Het 
komt er eigenlijk op neer dat je de kin
derbijslag direct in het handje krijgt. 
Voor de rest blijf je op je ouders aange
wezen’, meende een vertegenwoordiger.

niet veel kunnen doen: ’We hebben geen 
machtsmiddelen. Daarom hoeft men ons 
niet serieus te nemen’, zei een van de 
studenten gelaten.
Eén toezegging kregen de banden van de 
minister; de collegegelden zal hij niet 
verhogen voordat hij een voorstel voor 
een nieuw studiefinancieringsstelsel 
heeft ingediend. De bonden konden ech
ter niet onder de indruk raken van deze 
toezegging. Het voorstel komt al ditjaar 
terwijl de invoering ervan nog zeker drie 
jaar op zich laat wachten.

Jaap Ellerbroek
Wagenings Hogeschoolblad

Kernnota WP ontmoet kritiek
Na afloop van het gesprek uitten de bon
den hun ontevredenheid over de inten
ties van Van Kemenade. Zij verwachten 
van een studiefinancieringsstelsel dat het 
de studenten onafhankelijk maakt van 
hun ouders zonder dat zij grote schulden 
behoeven te maken. Van Kemenade 
maakte duidelijk dat het de overheid 
hiertoe aan middelen ontbreekt. De be
zuinigingen zullen ook Onderwijs treffen 
en de minister legt de prioriteit niet bij 
het hoger onderwijs. Hij ziet nieuwe ta
ken voor zijn ministerie, onder andere 
noemde hij volwasseneneducatie, waar
voor op andere terreinen offers gedaan 
moeten worden.
Wel wil Van Kemenade bij de toewijzing 
van de beurs rekening houden met het 
inkomen van de ouders. Kinderen van 
ouders met een laag inkomen zouden via 
een aanvullende beurs ondersteund kun
nen worden. Bedragen wilde hij nog niet 
noemen.
De bonden zijn vooral gepikeerd over het 
feit dat de student gemiddeld per jaar 
niet meer mag ontvangen. ’Een nieuwe 
stelsel betekent dus gewoon een herver
deling van de armoede’, reageerde een 
van de vertegenwoordigers. Omdat een 
student door de beperkte inschrijvings- 

In een reactie op de ’Kernnota inzake 
beleidsvoornemens betreffende het uni
versitair wetenschappelijk personeel’ 
heeft de Onderwijscommissie van de Fa
culteit der Geneeskunde enkele kritische 
kanttekeningen geplaatst. Ook de We
tenschapscommissie oppert een aantal 
bezwaren in haar advies.
De nota is nog van dr. A. Pais, de voor
ganger van de huidige minister van On
derwijs en Wetenschappen, dr. J. van 
Kemenade. Zij beoogt een diepgaande 
hervorming van het universitair perso
neelsbeleid, waarbij onder meer het ran
genstelsel voor wetenschappelijk mede
werkers wordt vervangen. De Onderwijs
commissie vindt echter dat de kernnota 
te weinig aandacht besteedt aan eventue
le gevolgen op het onderwijsvlak. Zij 
wijst erop dat er geen rekening mee is ge
houden dat het wetenschappelijk perso
neel vanaf 1 september 1982 een extra- 
onderwijsbelasting heeft vanwege de in
voering van de tweefasenstructuur. Ook 
wordt de opstellers van de nota verweten 
nauwelijks te zijn ingegaan op doorstro- 
mingsmogelijkheden van wetenschappe
lijk assistenten die een experimentele 
rol vervullen als assistent-docent, terwijl 
evenmin iets wordt gezegd over de bevor

dering van ’vitaliteit en kealiteit’ van het 
onderwijs. ’De nota laat volstrekt in het 
midden hoe de assistenten de vereiste 
onderwijskundige bekwaamheid moeten 
verwerven,’ aldus de commissie die er 
nog helemaal niet zeker van is dat het 
aantrekken van jonge medewerkers, met 
elan, creativiteit en vitaliteit, zal leiden 
tot ’ideeënrijke’ faculteiten. De commis
sie wijst tenslotte op de mogelijkheid van 
bijzonder nare gevolgen voor het onder
wijs als de groep arts-assistenten werke
lijk uitgesloten wordt. Deze groep zou 
zich namelijk in theorie kunnen onttrek
ken aan het geven van onderwijs, omdat 
zij niet meer in dienst is van de universi- 
teit.
De Wetenschapscommissie ziet onder 
meer een zeer grote inconsistentie door 
het ontbreken van enige samenhang tus
sen de knelpunten, beleidscriteria en be
leidsvoornemens van de kernnota. Vol
gens de commissie wordt het 'bevorderen 
van de flexibiliteit binnen het perso
neelsbestand’ van het hoger onderwijs 
aangegrepen om bezuinigingen door te 
voeren, een gegeven dat het streven naar 
kwaliteit zwaar op de proef zou stellen. 
De wetenschapscommissie tekent daar
bij aan dat de voorstellen over salaris- en



loopbaanmogelijkheden naast positieve 
kanten ook het gevaar inhouden van een 
nog verdere verzwakking van de concur
rentiepositie met het bedrijfsleven. De 
voordelen van de secundaire arbeids
voorwaarden van een baan aan de uni- 
versiteit zullen dan niet meer opwegen 
tegen het verschil in salariëring,' zo 
vreest de Wetenschapscommissie., 
Minister Van Kemenade heeft inmiddels 
laten weten in principe achter de visie 

van de kernnota te staan, maar wel en
kele wijzigingen te overwegen. Zo wil hij 
een meer fundamentele doorlichting van 
de waarderingsfuncties van hoogleraar- 
functies. Hij denkt eraan om schaal 153 
als maximum in te voeren, alleen voor 
zware functies. Nu is het maximum- 
schaalniveau nog 154. Verder ziet hij er
van af om als vervolg op de kernnota een 
uitvoerige beleidsnota uit te brengen, zo
als aanvankelijk de bedoeling was. Dat 

zou volgens de minister een veel te grote 
vertraging op leveren. Een verdere onder
bouwing zal nu gebeuren, tegelijk met 
het ontwikkelen van concrete maatrege
len waarover formeel overlegd zal wor
den. De overlegfase zal per 1 september 
beginnen, terwijl het de bedoeling is de 
beleidsvoornemens geleidelijk in te voe
ren, vanaf 1 maart 1983.

S. Ritmeester

De tijdschriftenadministratie van de bibliotheek wilde dit jaar 3800 abonnementen verwerken, maar krijg voorlopig slechts geld voor 2500.

Begroting
(vervolg van paina 3)

Operatie ten dele geslaagd
De bezuinigingsoperatie is maar ten dele 
geslaagd. De meeste onderdelen van de 
begroting konden binnen de gestelde ka
ders worden gebracht, maar de reserve 
van 10% bleek niet haalbaar, vooral 
door toedoen van de huisvestingslasten 
en de autonome kostenstijging bij de 
diensten. Uiteindelijk werd er ongeveer 
5% gereserveerd over de hele instelling, 
dat wil zeggen ruim 9,5 ton. Met dat be
drag zijn nauwelijks beleidsombuigingen 
uit te voeren, omdat nu al vaststaat dat 
er een aantal tegenvallers mee moet wor
den opgevangen. Zo is een belangrijk 
deel van de reserve verkregen door 1500 
tijdschriftabonnementen bij de biblio

theek te schrappen, maar — zo heeft 
men zich achteraf moeten realiseren — 
abonnementen kun je niet van de ene op 
de andere dag annuleren. Bovendien ziet 
het ernaar uit dat een goed deel van de 
reserve die bij de bibliotheek is wegge
haald weer daarnaar terugvloeit bij de 
bestemming van die reserve. René Ver
spreek wilde het College van Bestuur nu 
al verplichten om voorrang te verlenen 
aan de bibliotheek als het met voorstel
len komt om de reserve te besteden. 
Maar bij de stemming over zijn amende
ment staakten de stemmen, zodat de 
raad in de volgende vergadering zich er 
opnieuw over moet uitspreken. Voor de 
verdeling van de rest komen enkele gega
digden uitdrukkelijk in aanmerking, zo
als bijvoorbeeld SGOC/MEMIC, de 
Wetenschapswinkel, de SSHM, Ta- 

felstraat 13, het projekt woon-, werk- en 
leefsituatie studenten en de Niet- 
Universitaire Geneeswijzen, welke 
laatste club op initiatief van Verspreek 
en ondanks verzet van Paul Dévilée aan 
het lijstje werd toegevoegd.
Tenslotte heeft de raad ook bepaald dat 
er in de loop van dit jaar een onderzoek 
komt naar de mogelijkheid van bezuini
gen op posten als de restauratieve voor
zieningen, de in- en externe voorlichting, 
fotokopieën en buitenlandse reizen. Ook 
gaat een kommissie onderzoeken of het 
met ingang van volgend jaar niet beter is 
de subsidies voor afzonderlijke studen- 
tenaktiviteiten te vervangen door één 
subsidie (lump-sum) aan een fonds dat 
mede door studenten wordt beheerd.

JH



Hartversterkers 
versterken hart
In één dag tijd werd Paul Knipschild 
beroemd. Geen krant, geen praat
programma ruimde niet een opvallende 
plaats in voor het bericht dat je beter 
elke dag een paar glazen alkoholische 
drank kunt nuttigen dan helemaal 
geen. Tenminste, als je niet aan een 
hartinfarkt wilt overlijden. Nu wordt 
zo’n bericht zeker in 
journalistenkringen met een zucht van 
verlichting ontvangen, maar dat 
verklaart niet alleen de enorme 
’impact’. Alle gezondheidsadviezen 
hameren er sinds jaar en dag op dat 
roken en drinken slecht zijn. Bij roken 
levert dat resultaat op, maar het 
alkoholverbruik blijft stijgen, ondanks 
alle adviezen. Het drinken 'tegen beter 
weten in’ kwam in een taboesfeer 
terecht en Knipschild doorbrak die. Hij 
rechtvaardigde matig alkoholgebruik en 
wekte daarmee de woede op van 
alkoholbestrijders die menen dat het 
woordje ’matig’ na een paar glaasjes 
snel vergeten wordt.

Paul Knipschild, hoofdmedewerker bij 
de capaciteitsgroep Epidemiologie, 
kwam vorig jaar in enkele kranten het 
bericht tegen dat alkoholgebruik slecht 
was voor het hart omdat chronisch alko
holgebruik een alkoholische hartspier
ziekte kan veroorzaken. Knipschild 
stoorde zich aan die konklusie omdat die 
hem veel te ver ging. Alkoholische 
hartspierziekte komt zelden voor en dan 
nog alleen bij mensen die gedurende 
meerdere jaren meer dan een fles wijn 
per dag naar binnen werken. ’Als je het 
hebt over hartaandoeningen, moet je 
eerst en vooral denken aan hartinfark- 
ten. De vraag is dan: heeft alkoholge
bruik invloed op het optreden van hart- 
infarkten en zo ja, is die invloed negatief 
of positief?’ zegt Knipschild. Hij zocht 
alle literatuur over dat onderwerp bijeen 
en publiceerde zijn bevindingen in het 
Hartbulletin van februari. ’Er wordt te 
weinig literatuurstudie gedaan, iedereen 
wil eigen onderzoek doen. De laatste ja
ren zijn er erg veel epidemiologische pu- 
blikaties verschenen over alkohol en 
hartinfarkten. Als je die studies afzon
derlijk bekijkt dan wordt in het ene geval 
gezegd: er kan geen relatie worden ge
legd omdat de cijfers statistisch nét niet 
signifikant zijn en in het andere geval 
wordt die significantie net wél gehaald. 
Allemaal samen wijzen die onderzoeken 
in een bepaalde richting. Er wordt kon- 
sistent gevonden dat geheelonthouders 
meer kans hebben op een hartinfarkt.

Bij hen ligt die kans 25 tot 50 procent 
hoger dan bij mensen die matig 
drinken.’
Volgens Knipschild is zijn onderzoek 
zeer breed gespreid, zowel naar land, 
leeftijd als geslacht. Overal wordt zijn 
konklusie bevestigd. Bovendien is zij ’bi
ologisch plausibel’, dat wil zeggen: je 
kunt je voorstellen hoe dat komt. ’Alko
hol verhoogt het HDL-cholesterol en dat 
wordt vrij algemeen gunstig geacht voor 
het transport van vet uit de kransslaga
der naar de lever. Mensen die het meeste 
drinken, bleken in de onderzoeken de 
schoonste kransslagaders te hebben.' 
Knipschild rekende verder. Wat betekent 
het dat 20% van de Nederlandse bevol
king geen alkohol drinkt? Als die groep 
25 tot 50 procent meer kans heeft op een 
hartinfarkt dan de groep matige drin
kers en er per jaar 40.000 Nederlanders 
sterven aan een hartinfarkt, dan zouden 
er per jaar 2000 a 4000 Nederlanders

minder sterven aan een hartinfarkt als 
de geheelonthouders zich ’bekeerden’ tot 
matig alkoholgebruik. Knipschild: 'Je 
moet geheelonthouding dus zien als een 
risicofaktor. Om te illustreren hoe groot 
die is kun je hem vergelijken met het risi- 
ko van sigaretten roken. Dan kun je zeg
gen dat geheelonthouding even gevaar
lijk is als tien sigaretten per dag roken.’ 
Valt de daling van het aantal hartinfark
ten in ons land dan misschien te verkla
ren door de stijging van het alkoholge
bruik? ’De daling van de hartinfarkten 
is niet puur te verklaren door het stij
gend alkoholgebruik, al wijst dat wel in 
een bepaalde richting. Je zou daarbij 
ook onderscheid moeten maken naar be
volkingsgroepen. De bevolking verou
dert snel en ouderen hebben een grotere 
kans op een infarkt. In elk geval is er 
geen sprake van een daling die een reden 
geeft om het probleem van het hartin
farkt te bagatelliseren.' J.H.
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Vijfde 
hoofdproject 
goedgekeurd

Research 
richt zich 
op leefwijze 
en gedrag

Leefwijze en gedragsverandering heet de nieuwe hoofdproject van de Rl. 
De faculteitsraad van de Medische Faculteit keurde op 11-2 het ontwikke
lingsplan goed, nadat eerder de faculteitsraad van de Algemene Faculteit 
hetzelfde had gedaan. Het hoofd project Leefwijze en gedragsverandering 
is het vijfde project op dit moment, naast Hart- en vaatziekten, het Im
munologisch apparaat, Sport en gezondheid, en Onderzoek van onderwijs. 
Op dit moment zijn er zeven deelprojecten met 28 onderzoekeenheden 
verdeeld over 19 research- en 9 gezondheidszorgprojecten. Voorzien 
worden nog twee deelprojecten, één met als thema de ouder wordende 
mens en het arbeidsloze bestaan, het andere zou zich gaan richten op 
gezondheidszorg in de derde wereld.
Leefwijze en gedragsverandering is niet alleen voor de universiteit een be
langwekkend project, maar ook voor de regio. In veel gevallen zijn de 
vraagstellingen gericht op regionale en provinciale problemen. Ook zijn er 
vele samenwerkingsverbanden met de regionale gezondheidszorg.

'Het nieuwe hoofdproject Leefwijze en 
gedragsverandering heeft een lange 
voorgeschiedenis. Dat het nu toch gelukt 
is met een goed gezamenlijk plan voor de 
dag te komen, doet mij wel plezier’. Aan 
het woord is Riet Drop, projectleider van 
Leefwijze en gedragsverandering, het 
hoofdproject dat sinds kort draait als 
vijfde research- en gezondheidszorgpro- 
ject van de RL.
Het project besteedt expliciet aandacht 
aan aspecten die van groot belang zijn 
voor de huidige vraag naar gezondheids
zorg nl. de leefwijze en de riskante ge
woonten die als oorzaken worden be
schouwd van veel gezondheidsklachten, 
en de ontwikkeling van behandelingsme
thoden van psychische problematiek of 
gedragsstoornissen, gericht op re-inte- 
gratie in de maatschappij.
Het nieuwe hoofdproject is ontstaan uit 
het oude hoofdproject ’Structuur en 
functioneren van de gezondheidszorg
voorzieningen’, dat door de wetenschaps
commissie is opgeheven. Dat project 
probeerde vanuit zoveel gezichtshoeken 
de problematiek te bekijken, er waren 
zoveel verschillende opinies over de ma
nier waarop het project moest worden 
aangepakt, dat dit verlammend werkte. 
Besloten is toen het project op te splitsen 
in twee delen. Leefwijze en gedragsver
andering was het ene, Beleid en beheer 
het andere deel. Riet Drop en Lou Groot 
werden de respectievelijke projectlei
ders. 'Het is altijd moeilijk gebleken voor 
de (deels voormalige) Vijverdal-capaci- 
teitsgroepen een gezamenlijk program 
op te zetten. De medewekers van deze 
groepen zijn niet — zoals die van sommi
ge andere capaciteitsgroepen — als een 
hele club naar Maastricht gekomen, met 
onderzoek en al. Zij kwamen veel meer 
individueel binnendruppelen. De disci
plines van hun capaciteitsgroepen ken
nen ook geen eenduidige paradigmata, 
die onderzoekers en methoden kunnen 
bundelen op onderzoeksvragen. Veel re- 
search-activiteit heeft zich dan ook af
gespeeld buiten de facultaire project- 
structuur. Kijk b.v. naar deelproject V 
(Gedragsverandering op leertheoretische 
basis), dat is een onderdeel dat voorna
melijk binnen de groep Medische Psy
chologie tot ontwikkeling is gekomen en 
dat nu past binnen ons hoofdproject’.

Structuur
Riet Drop heeft geconstateerd dat door 
het overleg dat in het kader van de op
bouw van het project nodig was, zich nu 
een structuur aan het vormen is. 'Bij het 
begrotingsoverleg kreeg ik de indruk dat 
er een redelijk functionerende beheers-



structuur gaat ontstaan. Ook heb ik er 
vertrouwen in dat het zal gaan lukken de 
kwaliteit van het onderzoek te bewaken. 
De deelprojectleiders hebben afgespro
ken eens per 1 Vi a 2 maanden bijeen te 
komen. Naast de lopende zaken kan dan 
ook de stand van zaken in telkens één 
deelproject onder de loupe genomen 
worden. In een jaar kun je dan alle deel
projecten eens kritisch met elkaar bekij
ken. Ik ben van plan ook uitdrukkelijk 
aandacht te besteden aan een goede uit
wisseling tussen de onderzoekers van het 
project. Op welke manier dat vormgege
ven moet worden, daar ben ik nog niet 
uit, dat vergt nog nader overleg’.

Onderwijs
Het deelprojectleidersoverleg streeft er
naar het project ook een rol te laten spe
len t.b.v. het onderwijs. Blok 3.4. van de 
Medische Faculteit — Leefwijze — leent 
zich daar goed voor.
’Helaas waren we dit jaar nog niet zover 
om een bijdrage te leveren aan het blok. 
Het is ons plan om vanuit het hoofdpro
ject of misschien een deelproject volgend 
jaar wel degelijk bouwstenen bij te dra
gen. Over het algemeen is er weinig ver
binding tussen het onderwijs en wat er 
op de RL aan research wordt gepleegd. 
In dit geval is de relatie althans inhoude
lijk eenvoudig te leggen.

Dynamiek
Het nieuwe hoofdproject kenmerkt zich 
door een grote dynamiek. Regelmatig 
worden nieuwe elementen aangemeld. 
Het ziet ernaar uit dat — naast de bij
dragen vanuit de ’consituerende’ capaci
teitsgroepen medische sociologie en psy
chologie, klinische en sociale psychiatrie 
en epidemiologie — nu ook steeds meer 
inbreng te verwachten is vanuit de kli
niek.
De meeste onderzoekelementen bevin
den zich nog in een beginstadium, enke
le draaien al wat langer. De grote stroom 
van resultaten — proefschriften, rappor
ten — kan dus pas over een jaar of drie, 
vier worden tegemoet gezien.’

Fundamentele research
Twee punten hebben de speciale aan
dacht van Riet Drop.
’Ik zal mij er extra voor inspannen in het 
project zoveel mogelijk fundamentele re
search te laten plaatsvinden. Op dit mo
ment vertoont het project naar mijn me
ning als geheel de neiging te veel onder
zoek te bevatten dat gericht is op direct 
toepasbare of beleidsrelevante resulta
ten. Dat komt voor een deel omdat er ge- 
zondheidszorgprojecten in zitten, die 
zich vanzelfsprekend op toepasbaarheid

Riet Drop

richten. Ook de bijdrage vanuit de Alge
mene Faculteit — de voor een belangrijk 
deel wordt gefinancierd uit de derde 
geldstroom — bestaat voornamelijk nog 
uit zgn. beleidsrelevant onderzoek. Niet 
dat dat onderzoek van mindere kwaliteit

Deelprojecten 
en onderzoekers
Deelproject I/IV
Riskante leefwijze en gezondheidsme
ting. Deelprojectleider: Drop.
In dit deelproject zijn onderzoeken on
dergebracht van Weeda, Romme, Phi- 
lipsen/Van Reek, Saenger/Knibbe, 
Adriaanse, Knipschild en Kraan.
Deelproject II
Arbeid en Gezondheid.
Deelprojectleider: Houben.
Onderzoekeenheden van Soeters, Drop/ 
Vlaskamp en Nijhuis.
Deelproject III
Biologische aspecten van gedragsproble
men.
Deelprojectleiders: Van Bemmel/De 
Groen.
Onderzoekeenheden van Van Bemmel, 
De Groen en Mol.
Deelproject V
Gedragsverandering op leertheoretische 
basis.
Deelprojectleider: Beekers.
Onderzoekeenheden van Schuurman, 
Beekers, Schmidt, Groenman en Griez. 
Deelproject VI
Revalidatie/resocialisatie via netwerkbe- 
ïnvloeding.
Deelprojectleider: Richartz.
Onderzoekeenheden van Romme, Rotte
veel, Vrijland, Tans, Petry en Dormaer.
Deelproject VII
Revalidatievraagstukken
Het programma hiervan is nog in ont
wikkeling.

Lou Groot
is, maar ik vind wel dat fundamenteel 
onderzoek ook gedaan moet worden. De 
universiteit is een van de weinige plaat
sen waar dat nog mogelijk is, daarvan 
moeten we gebruik maken. Daarmee sa
men hangt mijn tweede punt van zorg. 
Naar verhouding wordt het project ge
dragen door relatief te veel tijdelijke me
dewerkers. Dat is ook een direct gevolg 
van de externe subsidiëring. De bijdrage 
vanuit de vaste formatie is zeker niet on
rustbarend laag — naar schatting parti
ciperen minimaal 17 wetenschappelijk 
medewerkers van de vaste formatie, 
maar in verhouding is dat toch wat wei
nig. Voor de stabiliteit en de continuïteit 
is juist ook de inzet van de vaste formatie 
van groot belang. Ik zal dat goed in de 
gaten houden’.

Interdisciplinair
Het nieuwe hoofdproject biedt een — 
mogelijk zelfs internationaal gezien — 
unieke kans voor interdisciplinair onder
zoek. Die kan nog verdergaand worden 
benut als op den duur wellicht een ge
meenschappelijk onderzoeksthema ge
kozen wordt, dat vanuit de optiek van 
verschillende disciplines en deelprojec
ten wordt belicht. Als onderwerp wordt 
in het ontwikkelingsplan aangestipt de 
problematiek van het alcoholgebruik. 
’De keuze voor een gezamenlijke thema
tiek komt ook de interne samenhang in 
het project ten goede. Ik zou een derge
lijke ontwikkeling dan ook zeker toejui
chen’, aldus Riet Drop. 'Wij hopen in ie
der geval dat de faculteiten het belang 
van de thematiek en de doelstellingen, 
ook voor de regio, zullen onderschrijven 
en honoreren met het beschikbaar stel
len van middelen en menskracht, zodat 
dit hoofdproject de kans krijgt zich te 
ontwikkelen naast de al eerder tot was
dom gekomen hoofdprojecten’.
Dienst Voorlichting
Janneke Leunissen-Rooseboom
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Het Gouvernement, nu nog de zetel van het Provinciebestuur, waarop de RL een optie heeft 
genomen.

Universiteit moet leegstand 
van kantoren opvangen
De ontwikkeling van de Maastrichtse 
binnenstad is in volle gang. Sinds 1978 is 
de gemeente bezig om er struktuur aan 
te geven. Ze doet dat op basis van onder
zoek met behulp van voorstellen van de 
adviesburo’s Partners en RIGO en in sa
menspraak met de bevolking. De ge
dachten hierover zijn reeds ver ontwik
keld.
In de binnenstad moeten de funkties wo
nen, werken, rekreatie en verkeer met el
kaar vervlochten zijn. De plannenma
kers leggen de nadruk op de samenhang 
van die funkties. Konflikten die daar 
mogelijk uit voortvloeien, moeten zo 
goed mogelijk worden opgelost. In het 
struktuurplan neemt de universiteit een 
belangrijke plaats in. Ze moet — hoe 
dan ook — in de binnenstad blijven en 
de dreigende leegstand van kantoren op
vangen.
De plannenmakers, Partners en RIGO, 
hebben op 29 januari jl. hun vijfde nota 
uitgebracht in het kader van het struk
tuurplan binnenstad: Ontwikkelingsmo
del voor de binnenstad. Deze nota bouwt 
voort op de resultaten van de inspraak 
rond de eerste twee rapporten, de nota 
’Knelpunten’ en de nota ’Doelstellin
gen’.
Hoofdkenmerken
De nieuwe nota verdeelt de binnenstad 
in 21 zones. Per gebied komen de opstel
lers van de nota met konkrete voorstellen 
tot verbetering en met een aktieprogram 
voor de gemeente. Voor een evenwichti
ge ontwikkeling van de binnenstad zien 
Partners/RIGO zes hoofdpunten. Er 

moeten zo’n tweeduizend woningen ge
bouwd worden en het kantooroppervlak 
moet groeien met twintig duizend vier
kante meter. De benodigde bedrijfs
ruimte zal moeten afnemen met onge
veer zeven hectare — gelet op de ekono- 
mische teruggang —. Het aantal par
keergarages zal vergroot moeten worden 
en plaats moeten bieden aan ruim 2500 
auto’s. Het ’openbaar groen’ moet met 
minstens acht hectare (!) uitgebreid wor
den (toerisme!) en de braakliggende ter
reinen moeten inkrimpen met ongeveer 
twee hectare. Partners/RIGO verwach
ten geen verdere uitbreiding meer van 
het winkelapparaat — evenmin van soci- 
aal-culturele akkommodaties —. De 
universiteit is de enige die voor wat groei 
zal zorgen.

Gemak
Wat opvalt is het grote gemak waarmee 
over het benodigde kantooroppervlak 
wordt gesproken. De plannenopstellers 
gaan voorbij aan het feit dat er binnen 
afzienbare tijd een grote leegstand van 
kantoren te verwachten is. Duidelijk is 
nu al dat het Gouvernement verhuist 
naar Randwijck en het PLEM-gebouw 
aan de Prins Bisschopssingel leeg komt. 
De universiteit heeft van het provinciale 
bestuur een optie gekregen op het Gou
vernement met zijn 6500 m2 netto-vloer- 
oppervlak. Partners/RIGO wijzen bij 
voorbaat het volpompen van woningen 
in de binnenstad af. In dit opzicht zien 
zij dat niet als een mogelijke oplossing. 
Woordvoerder Staal: 'Het wonen mag 
geen vulmiddel zijn’. Hij wijst erop dat 

dan een evenwichtige opbouw van funk- 
ties verstoord wordt, al juicht hij het toe 
dat de ontvolking van de binnenstad tot 
staan is gebracht. (Het aantal woningen 
is weer op het peil van 1960, het aantal 
inwoners nog niet).

Geen studentenhuisvesting
Vooral de binnenstadsbevolking heeft 
aangedrongen op gezinswoningen. In de 
nota nemen Partners/RIGO dat voorstel 
over met de aantekening dat er extra 
aandacht moet komen voor de woonom
geving (kinderspeelplaatsen). Op dit 
moment is de leeftijdsopbouw van de 
binnenstadsbevolking erg onevenwich
tig. Om die reden zouden de geplande 
tweeduizend wooneenheden zeker niet 
alleen voor studenten bestemd moeten 
zijn. (Dat aantal zou overigens praktisch 
voldoende zijn om tot 1985 aan de be
hoefte aan studentenhuisvesting te vol
doen).
Jezuietentuin
Interessant is ook wat Partners/ 
RIGO voor de Tongersestraat en omge
ving, het Kommelkwartier en het Jeker- 
kwartier in petto hebben. Voorop staat 
natuurlijk de intrek van de RL in het 
Nieuwenhofkompleks en de bezetting 
door de RL van het Provinciehuis aan de 
Bouillonstraat. Twee verhuizingen die 
moeten garanderen dat de universiteit 
(met haar ’typische binnenstadsfunktie’) 
voor de binnenstad behouden blijft. (Het 
gemeentebestuur is met het College van 
Bestuur overeengekomen dat de alfa- en 
gammafakulteiten in elk geval vóór 1995 
niet naar Randwijck gaan).
Bij de drie zones staat de ontsluiting van 
de binnenterreinen centraal (luchtfoto's 
laten zien dat er nog behoorlijk wat 
groen in de binnenstad achter de gevels 
schuil gaat). De Jezuietentuin op het 
RL-kompleks zal voor het publiek open 
moeten, tenminste als het aan de inspre
kers en de adviesburo’s ligt. De Abt- 
straat krijgt haar bestemming als woon
gebied en het Jekerkwartier krijgt een in- 
jektie in de vorm van woningbouw op het 
terrein, waar de Parkgarage tot voor kort 
gevestigd was. Woningen zijn ook ge
dacht op de plaats waar nu nog de Tech
nische Unie haar bedrijf uitoefent. Op 
de Tongersestraat komen op het terrein 
van de universiteit extra parkeermoge- 
lijkheden.
Uniek aan het geheel is dat een werk
groep medio maart zal komen met een 
rapport waarin de kosten van al die voor
stellen vermeld staan. Op die manier 
kan de bevolking meedenken over de 
kosten van een en ander en zelf prioritei
ten bepalen. Tot nu toe heeft altijd de 
gemeente het voorrecht uit te maken wat 
iets kost en wat voorrang krijgt.
Ton Hameleers



Nederlands recht volgend jaar 
wellicht ook avondopleiding
Nog ruim vijf maanden, dan treden de 
eerste tien studenten aan voor de nieuwe 
studierichting Nederlands recht aan de 
Rijksuniversiteit Limburg.
Benieuwd naar de stand van zaken op 
dit moment zijn we gaan praten met Job 
Cohen, voorzitter van de Commissie Ne
derlands recht. Van deze commissie, die 
vorig jaar door de raad van de Algemene 
Faculteit werd ingesteld, maken voorlo
pig alle medewerkers binnen Nederlands 
recht deel uit.

Klaar voor de start?
Nou ja, klaar . . . Zoals je weet is het 
eerste jaar ingedeeld in zes blokken. 
Daarvan is het eerste af, het tweede bij
na. Aan de blokken drie tot en met zes 
wordt gewerkt. We hopen in ieder geval 
begin maart de eerste twee blokken voor 
te leggen aan de Voorbereidingscommis
sie Juridische Studierichting, die nu als 
klankbordcommissie zal optreden. De 
overige blokken voor het eerste jaar zul
len rond 15 juni ter tafel moeten liggen.

In het eerste halfjaarlijkse verslag van de 
Commissie Nederlands Recht staat te le
zen, dat ten aanzien van het onderwijs 
gekozen is voor een uitwerking van het 
blokkensysteem met tutoren, zoals dat 
voor geneeskunde en sociale gezondheid- 
kunde wordt gehanteerd. Daarnaast zul
len de gedachten worden uitgewerkt, die 
in het rapport van de Voorbereidings
commissie zijn neergelegd. Welke zijn 
die gedachten?
Dat betekent, dat we de benaderingswij
ze van de commissie hebben overgeno
men. Het voorstel was de juridische wer
kelijkheid (dus juridische kijk op de wer
kelijkheid) rond een aantal centrale be
grippen te presenteren. Deze centrale 
begrippen: ’regelgeving’, ’afspraken’, 
’onrechtmatig gedrag’ en ’sanctioneren’ 
vormen evenzovele thema’s voor onder- 
wijsblokken in het eerste jaar. Aan de 
hand van deze begrippen kunnen be
langrijke aspecten van de juridische wer
kelijkheid ontsloten worden. Zij kunnen 
als het waren een ingang vormen tot de 
diverse ’vakken’ binnen de rechtsge
leerdheid’
Voeg daaraan toe blok 1 ’Studeren aan 
de RL; een kennismaking met de studie 
Nederlands recht’ en blok 2 ’Actoren in 
het rechtsbedrijf’ en het plaatje van de 
propedeuse is compleet.

Bij Sociale Gezondheidkunde dringt het 
besef door, dat deze wetenschappelijke 

discipline — met veelal complexe pro
blemen, waarvan de oplossing een lange
re tijd vergt — zich minder eenvoudig 
laat ’vertalen' naar de Maastrichtse on
derwijsopzet, dan dat bij geneeskunde 
het geval is geweest. Gaf die 'vertaling ’ 
bij het uitwerken van de blokboeken 
voor Nederlands recht geen problemen ? 
Wij hebben nogal zitten tobben met het 
begrip ’probleem’. Heb je het over een 
oefenprobleem, dus over een probleem, 
waarvoor je de oplossing kunt vinden in 
studieboeken, of heb je het over een écht 
probleem, dus een probleem, waarvoor 
oplossingen nog werkelijk bedacht, ge
creëerd moeten worden. En bij die cate
gorie zijn nog weer verschillende aspec
ten te onderscheiden. Kijk, het recht 
kan je enerzijds zien als een instrument 
om de samenleving te ordenen. In de 
studie moet dat aan de orde komen. 
Daarnaast heeft het recht een andere 
functie, namelijk rechtvaardigheid, ge
rechtigheid te betrachten. In beide geval
len kan je problemen construeren in de 
vorm van raadgever-cliënt-relaties. Maar 
er zijn natuurlijk ook problemen, die op 
een meer abstract niveau spelen, en dan 
is het niet altijd gemakkelijk om die in 
de gekozen opzet tot hun recht te laten 
komen.

Dus alternatieven, mini-colleges, hoor
zittingen, practica?
In ieder geval geen colleges in het eerste 
studiejaar. Voor de latere fase denken 
wij onder meer aan een groot aantal keu
zevakken. In dat kader is het wel moge
lijk, dat wij allerlei verschillende onder
wijsvormen gaan gebruiken naast de on
derwijsgroepen.
Het eerste jaar zal twee vormen van con
tacturen kennen: de onderwijsgroep en 
de practicumgroep. De practicumgroe- 
pen — 25 man sterk — zijn bedoeld om 
de intellectuele vaardigheden onder de 
knie te krijgen, die je in de juridische be
roepspraktijk nodig hebt. Eén van die 
vaardigheden — en wel een heel centrale 
— is het oplossen van casusposities. De 
oefeningen worden thuis voorbereid en 
in de groep onder leiding van een docent 
besproken. De opdracht zal veelal be
staan uit het uitbrengen van een juri
disch advies aan het individu. In het 
eerste, derde en vijfde blok van het 
eerste jaar zullen de practicumgroepen 
éénmaal per week samenkomen.
Daarnaast zijn er tweemaal per week de 
onderwijsgroepen. Deze zullen bestaan 
uit maximaal 10 studenten en ze worden

begeleid door een tutor. Overigens zal de 
tutorbegeleiding in de loop van de vol
gende drie jaren geleidelijkaan moeten 
afnemen als we tenminste op dezelfde 
manier met blokken en onderwijsgroe
pen willen werken als in het eerste jaar. 
De voorziene formatie voor Nederlands 
recht laat niet toe vier jaar lang zes blok
ken met twee geleide onderwijsgroepen 
per week te bemannen. Tenslotte gaan 
de gedachten nog uit naar een oefen
rechtbank, waar de studenten vertrouwd 
kunnen raken met de processuele aspec
ten van het rechtsbedrijf. Of en hoe dat 
geëffectueerd wordt staat op dit moment 
nog niet vast.

Hoe wordt de studievoortgang geëvalu
eerd?
Wat ons betreft zullen er aan het evalua
tiesysteem twee, aspecten zitten: de 
voortgangstoets, die waarschijnlijk drie
maal per jaar wordt afgenomen, en voorts 
de papers of opstellen.
Schriftelijke vaardigheid is zeker voor 
een jurist een belangrijk instrument. De 
studenten zullen per blok een paper van 
2 a 5 pagina’s moeten schrijven en aan 
het einde van ieder jaar een wat omvang- 
rijker opstel. Wij moeten overigens onze 
voorstellen op dit punt nog voorleggen 
aan de Faculteitsraad.

Bij de Dienst Voorlichting — en naar ik 
aanneem ook hij jullie — is de vraag 
naar mogelijkheden voor part-time- of 
avondopleidingen erg groot. Bestaan er 
al plannen in die richting?
Daar is inderdaad veel vraag naar. We 
hopen dan ook zo snel mogelijk met een 
avondopleiding van start te kunnen 
gaan. Als het organisatorisch allemaal 
een beetje lekker loopt, zou dat wellicht 
volgend jaar, dus vanaf september 1983, 
het geval kunnen zijn.
Dienst Voorlichting. M.S.
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Algemeen

Oratie prof. dr. A.J. van der Linden

Dr. Van der Linden, hoogleraar ortho
paedic aan de RL, spreekt op vrijdag 19 
maart om 16.00 uur in de aula zijn inau
gurale rede uit, getiteld ’Orthopaedic 
van vandaag’.
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Symposium ’Omgaan met 
kinderseksualiteit en pedofilie’ 
(NVSH-Jep)

16 maart 10-17 uur
Gemeenschapshuis de Staag, Withe
renstraat 68,
5921 GC Venlo West (Blerick)

Kosten ƒ 12,50.
Info: toestel 52 Carré gebouw/na 18.00 
uur organisatie 077-11101.

Duijkerfonds

Het Prof. Duijkerfonds is door de Uni- 
versiteit van Amsterdam ingesteld om 
door het doen van (doorgaans jaarlijks) 
geldelijke uitkeringen de beoefening van 
de toegepaste psychologie te bevorderen.

Voor het jaar 1983 is een bedrag van 
ƒ 25.000, — beschikbaar ten behoeve van 
een of meer onderzoeksprojecten. De be
doeling is kwalitatief goed onderzoek 
mogelijk te maken, dat anders niet ge
realiseerd zou worden omdat de midde
len ontbreken.

Voorwaarden
Het onderzoek moet liggen op het terrein 
van de toegepaste psychologie.
Aanvragen moeten gemotiveerd worden. 
Vermeld dient te worden wat de doelstel
ling van het project is, de opzet en werk
wijze van uitvoering, de duur, de wijze 
van verslaglegging, de medewerkers en 
degene die verantwoordelijk is voor de 
uitvoering, en voorts een nauwkeurige 
begroting van de kosten.
Tevens dient vermeld te worden waarom 
het project niet uit andere bron gefinan
cierd kan worden.

Schriftelijke aanvragen in 7-voud tot een 
maximum van ƒ 25.000,— kunnen vóór 
1 oktober 1982 worden gericht aan:
De Adviescommissie van het Prof. Duij
kerfonds
t.a.v. Dr. A. Jansen
p/a Stichting ISBP, Keizersgracht 649, 
1017 DT Amsterdam, 
tel. 020 - 5253528.

Subsidies Nederlands Astma Fonds

Het Nederlands Astma Fonds stelt zich 
ten doel het bestrijden in de ruimte zin 
van Chronische Aspecifieke Respiratoire 
Aandoeningen (astma, chronische bron
chitis, emfyseem) en de gevolgen daar
van.
Eén der middelen hiertoe is het bevorde
ren van wetenschappelijk onderzoek op 
het terrein van CARA, zowel van funda
mentele als toegepaste aard. Jaarlijks 
wordt hiervoor een aantal subsidies be
schikbaar gesteld.
Aanvragen voor nieuw, in 1983 aan te 
vangen onderzoek op bovengenoemd ter
rein kunnen tot uiterlijk 1-6-1982 wor
den ingediend. In aanmerking komen 
goed omschreven onderzoeksprojecten 
die, uitgaande van een concrete vraag
stelling, binnen een beperkte tijd (maxi
maal vier jaar) kunnen worden afge
rond. De aanvragen worden getoetst aan 
de hand van een aantal vastgestelde cri
teria door de Wetenschappelijke Advies
raad van het Nederlands Astma Fonds, 
hiertoe bijgestaan door deskundigen op 
het betrokken onderzoeksgebied.

De voor een aanvraag benodigde formu
lieren zijn verkrijgbaar bij het secretari
aat van het Nederlands Astma Fonds, 
Postbus 5, 3830 AA Leusden, telefoon 
033-941841.
Vervolgaanvragen ten behoeve van reeds 
gesubsidieerde projecten dienen vóór 1 
augustus 1982 in het bezit van het Ne
derlands Astma Fonds te zijn. De hier
voor benodigde formulieren zullen tijdig 
aan de betrokkenen worden toegezon
den.

Studiedag: ’Homosexualiteit en 
hulpverlening’ op vrijdag 7 mei a.s. 
in het City-Centrum te Maastricht.

Hulpverleners in de eerste lijn hebben in 
hun werk met homosexualiteit te maken. 
De homofiele hulpvrager komt soms met 
problemen waarvan de achtergrond in 
meer of mindere mate verweven is met 
zijn of haar homofiel zijn.
De hulpverlener is vaak onbekend met 
homosexualiteit en is geneigd het speci
fieke van dergelijke problemen te mis
kennen c.q. deze als bepaalde persoon
lijkheidsproblemen te beschouwen.
Bovendien zit je als hulpverlener mis
schien zelf met bepaalde weerstanden, 
remmingen en vooroordelen naar deze 
kliënt.
We zijn dan bij het tweeledige doel van 
de studiedag:
1. Hoe ga je als hulpverlener om met ei
gen weerstanden en remmingen i.v.m. 
homosexualiteit.

2. Wat is nu dat homosexuele en hoe 
moet ik als hulpverlener de kliënt bena
deren en wat kan ik doen.
Deze dag is primair bestemd voor hulp
verleners in de eerste lijns gezondheids/ 
welzijnszorg in Zuid- en Midden Lim
burg.
De kosten per deelnemer zijn ƒ 25, — in
clusief lunch en koffie. U kunt dit be
drag overmaken op giro 3380434 t.n.v. 
de penningmeester van het COC te Ge- 
leen of op bankrekening 435504800 
t.n.v. COC Zuid-Limburg. (Amro-bank) 
onder vermelding: Studiedag.

Buro Onderwijs FdG

Projectgroep Follow-up Basisartsen 
zoekt student

Sinds ruim een jaar is een projectgroep 
bezig met de voorbereidingen voor het 
onderzoek Follow-up Basisartsen. Met 
de komst van een full time onderzoeker 
zal het project binnenkort op volle toe
ren kunnen gaan draaien. Het doel van 
dit follow-up onderzoek is, na te gaan 
wat de effecten zijn van de Maastrichtse 
basisartsopleiding; of een Maastrichtse 
basisarts werkelijk verschilt van zijn el
ders afgestudeerde collega, en waar de 
eventuele verschillen liggen.

De doelgroep waar het project zich in 
eerste instantie op richt zijn de huidige 
4e, 5e en 6e-jaars studenten, die tot resp. 
1, 2 en 3 jaar na hun afstuderen vervolgd 
zullen worden. Een continu contact met 
studenten is voor het project van belang. 
Omdat de student die tot nu toe betrok
ken is geweest bij het project, niet langer 
beschikbaar is, zoeken wij twee studen
ten (4e, 5e of 6e-jaars) die interesse heb
ben in dit onderzoek en het verloop er
van.

Hun taak is het inbrengen van ideeën en 
wensen van studenten enerzijds, en het 
informeren en motiveren van hun jaarge
noten anderzijds. Wij vragen in ieder ge-
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val de bereidheid om de projectgroepver- 
gaderingen (eenmaal per een a twee 
maanden) bij te wonen en om de gepro
duceerde stukken critisch door te lezen.

Wanneer je zin hebt om mee te werken, 
bel dan naar Erik de Graaff of Mirjam 
Sprooten, cap-groep O&O, tel. 888387.

Evaluatieweek

Onderwijscommissies en jaarcoördinato- 
ren berichten onder voorbehoud van 
goedkeuring door de FR, de invulling 
van de evaluatieweek:

Maandag 10 mei:
de JOC’s organiseren elk de evaluatie 
van hun curriculumjaar.

Dinsdag 11 mei, woensdag 12 mei, don
derdag 13 mei:
een commissie 'klien medies denken’ be
staande uit P. Kerkhof, P. Knipschild, 
P. van der Lugt, M. van Santen, F. Stur- 
mans, en M. Verwijnen heeft een konfe- 
rentie uitgewerkt met 'evaluatie van het 
diagnostisch proces in medische beslis
kunde’ als hoofdthema, oftewel in ge
woon Nederlands ’omgaan met onzeker
heid’.
Een syllabus wordt vervaardigd.
Doelgroep: alle studenten.
Struktuur: ochtend en middagsessie be
staande uit inleidende spreker(s), pro
bleem oplossen in groepjes, gevolgd door 
plenaire rapportage en diskussie.
Minimale doelstelling: alle studenten 
dienen vertrouwd te raken met kenmer
ken van diagnostische testen, als sensiti
viteit, specificiteit, als positief/negatief, 
reproduceerbaarheid, prevalentie/prio- 
kans, predictieve waarde/posterior 
kans, beslissingsbomen e.d.
De konferentie wordt door de commissie 
gezien als een noodzakelijke eerste stap 
op weg naar themata als het kritisch in
terpreteren van (de methodologie) van 
medische artikelen, het doorgronden 
van principes van medisch denken en 
handelen e.d.

Vrijdag 14 mei: voorgangstoets.

Alle studenten worden erop gewezen dat 
dit programma een verplicht onderdeel 
is van het curriculum. De 5e en 6e jaars- 
studenten zullen voorzover zij stages lo
pen in de mate van het mogelijke in de 
gelegenheid worden gesteld het pro
gramma te volgen, de stageplaatsen wor
den hierover door het DB/OC binnen
kort benaderd.

•nw. M. van Santen,
voorzitster Onderwijscommissie FdG.

Moment uit de wedstrijd Maastricht-Eindhoven

Sport

NSK-voorronde voetbal

Op maandag 1 maart is de NSK-voor
ronde veldvoetbal te Maastricht gehou
den. Hoewel de weersomstandigheden 
niet zo denderend waren (er is heel wat 
regen naar beneden komen vallen), is 
deze dag sportief gezien toch een succes 
geworden. Jammer was dan ook dat er 
zo weinig toeschouwers waren (de wed
strijden verdienden echt meer aandacht 
dan ze gekregen hebben).

Hier volgen dan de uitslagen van de 
wedstrijden en de eindstand (waarvan de 
eerste twee naar de NSK-finaledag op 6 
april te Groningen gaan):

Poule A
Eindhoven - Maastricht 1-0
Maastricht - Twente 1-4
Twente - Eindhoven 1-2

Poule B
Tilburg - Nijmegen 1-5
Nijmegen - Wageningen 3-3 
Wageningen - Tilburg 2-2

5-6 plaats: Maastricht - Tilburg 2-7 
3-4 plaats: Twente - Wageningen 0-0 
1-2 plaats: Eindhoven - Nijmegen 1-4

De eindstand is:
1. Nijmegen
2. Eindhoven
3. Twente
4. Wageningen
5. Tilburg
6. Maastricht

Tafeltenniskampioenschappen R.L. 
1982

Op woensdag 24 maart a.s. worden de 
R.L.-kampioenschappen Tafeltennis ge
houden in de akkommodatie van de ta
feltennisvereniging 'Ravestijn’, Bogaar
denstraat. Inschrijving staat open voor 
alle medewerkers en studenten van de 
Rijksuniversiteit Limburg.
Er wordt alleen enkelspel gespeeld.
Aanvang: 19.00 uur.
Inschrijfgeld: ƒ 1,50 voor sportkaarthou- 
ders p.p.
ƒ 3,00 voor niet-sportkaarthouders p.p. 
Inschrijfgeld te voldoen bij de aanmel
ding; je bent dan pas echt ingeschreven. 
Verdere informatie: Buro L.Y- & S. 
Tongersestraat 53, tel. 888306 
René Verster
Hoofd Lichamelijke Vorming en Sport.
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Interbibliothecair voetbaltournooi 
1982 in Maastricht

Op zaterdag 8 mei a.s. speelt onze bibli
otheek gastheer voor de grote bibliothe
ken in ons land tijdens het jaarlijkse 
voetbaltournooi dat dit jaar in Maasticht 
plaatsvindt.
Op 8 mei zal het de twaalfde achtereen
volgende keer zijn. Binnen de RL-biblio- 
theek is inmiddels een driemanschap ge-
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vormd dat de eerste voorbereidingen 
voor het voetbalgebeuren al getroffen 
heeft. Het trio bestaat uit Dik Schreurs, 
Hans Hermans en Herman van der Pool. 
Het tournooi is in 1971 van start gegaan 
op initiatief van de Universiteitsbiblio
theek van Leiden. Het tournooi heeft tot 
doel de onderlinge relaties tussen de bi
bliotheken te bevorderen. De tournooien 
worden doorgaans gekenmerkt door een 
prima organisatie en een enthousiaste 
sfeer. In 1980 heeft onze bibliotheek dat 
aan den lijve ervaren toen voor de eerste 
keerwerd deelgenomen. Toen, in Leiden, 
sleepte de RL een fraaie derde prijs in de 
wacht, na slechts één nederlaag tegen de 
latere winnaar: de Gemeentelijke Uni- 
versiteit van Amsterdam. Het Maas
trichtse spel maakte zoveel indruk dat 
men enorm teleurgesteld was dat onze 
bibliotheek in 1981 — om financiële re
denen — verstek moest laten gaan. 
(Over een aanvraag om een spelersbus te 
huren voor die dag werd binnen de RL 
erg moeilijk gedaan; andere bibliothe
ken hebben in hun kantine potjes 
waaruit ze zulke kosten betalen).
Op 8 mei a.s. zal onze bibliotheek er in 
elk geval wêl bij zijn. De bookmakers 
gokken op een zinderend schouwspel 
met als droomfinale: RL - GU-Amster
dam. De wedstrijden zullen worden 
gespeeld op de velden van de ENCI op de 
St. Pietersberg, waar de voetbalvereni
ging St. Pieter (4e klas KNVB) haar 
thuiswedstrijden speelt.
Vijf bibliotheken hebben ondertussen 
ingeschreven en wel die van de GU-Am- 
sterdam, van Groningen, van Utrecht, 
van de TH-Delft en de Koninklijke Bi
bliotheek van Den Haag. Aanmeldingen 
van de universiteiten van Nijmegen en 
Leiden worden nog verwacht.

Schaken

De Universitaire Sportvereniging te 
Amsterdam organiseert het Nederlands 
Studenten Kampioenschap. Speeldagen 
10 t/m 13 april (rond Pasen); rondes van 
12-16.30 en van 18.15-22.45 uur. Zwit
sers systeem, twee groepen. Groep 1 
KNSB-niveau of rating boven 1900, 
groep 2 onderbondsniveau. Prijzengeld: 
groep 1: 750, 350, 150, 50; groep 2: 250, 
100, 50; schoonheids en catastrofeprijs. 
Inschrijfgeld ƒ 25 gulden (groep 1) of 
ƒ 15 gulden (groep 2) voor 23 maart over
maken op postgiro 2403680 tnv K. Bak
ker te Amsterdam. Svp vermelden: 
speelsterkte (ELO of club/team/klasse) 
en telefoon. Inlichtingen: K. Bakker: 
(020) 934430, overdag (023) 173262/ 
173222, of A. Puyker (023) 383875.

Filmhuis opent weer
de poorten
Na een kleine twee maanden geslo
ten te zijn geweest startte het 
Maastrichtse Filmhuis onlangs weer 
haar dagelijkse filmvertoningen. 
Daarmee is voorlopig een einde ge
komen aan de twijfelachtige situatie 
waarin het Filmhuis verkeerde om
dat de financiële moeilijkheden de 
stichting boven het hoofd dreigden 
te groeien, aangezien de gemeente- 
subsidie niet toereikend was om het 
omvangrijke en gevarieerde pro
gramma dat men voor ogen had te 
realiseren.

Medio januari immers sprak de Maas
trichtse gemeenteraad zich, ondanks 
een hevige lobby van de Filmhuis-me- 
dewerkers, uit tégen een verhoging 
van de subsidie voor 1982 en er wer
den geen concrete toezeggingen ge
daan voor 1983. Daardoor moet het 
Filmhuis zich ook voor 1982 tevre
denstellen met de gebruikelijke mini
male subsidie van 11.000 gulden. De 
gemeenteraad achtte de exploitatie- 
moeilijkheden waarin het Filmhuis 
verkeert niet van dien aard, dat over
gegaan moest worden tot subsidie-ver
hoging.
De subsidieproblemen rond het Film
huis en de discussie die er in dit ver
band in de raad gevoerd is geven nog 
eens overduidelijk aan, dat het de ge
meente Maastricht ten enen male ont
breekt aan een afgewogen en correct 
cultureel beleid; een situatie die met 
de toekomstige realisering van het 

Muziekhuis alleen nog maar nijpender 
kan worden.
De Filmhuis-medewerkers bleven on
veranderd op het standpunt staan dat 
de huidige subsidie niet toereikend is 
om de functie van het huis binnen de 
Maastrichtse gemeente optimaal ge
stalte te geven en men besloot voor 
korte tijd de deuren te sluiten om zich 
te bezinnen op de toekomst.

Nu is het dan zover; met een afge- 
slankt programma presenteert het 
Filmhuis zich weer aan het publiek: 
Het week-programma is gehalveerd. 
Werden er eerst vier films gedraaid, 
nu zijn dat er twee. Het mannenfilm- 
circuit zal daarnaast niet meer terug
keren en ook deelname aan landelijke 
festivals, zoals het Zomerfestival van 
Film International, zit er waarschijn
lijk niet meer in. Ook de service-verle- 
ning naar het publiek toe wordt ver
minderd: Men gaat minder schriftelij
ke film informatie verstrekken en er is 
geen speelruimte meer om inleiders, 
regisseurs en acteurs uit te nodigen. 
Met het terugdringen van de exploita
tiekosten hoopt het Filmhuis voorlopig 
het hoofd boven water te houden.
Overigens blijven de aanvangstijden 
van de voorstellingen gehandhaafd op 
acht uur en, alleen donderdag tot en 
met zondag, half elf. De toegangsprij
zen veranderen evenmin: Zes gulden 
voor niet-leden, vijf gulden voor 
CJP'ers en vier gulden voor leden.

De aftrap wordt verricht met 'Lolita' 
(tot en met 17 maart), de geruchtma-



kende filmversie van Stanley Kubrick 
naar het niet minder opzienbarende 
boek van Vladimir Nabokov. 'Lolita' is 
hier te lande jarenlang een levende le
gende geweest. De film flopte bij de 
première in 1962 hopeloos en werd na 
enkele weken al uit de roulatie geno
men. Toen de roem van Kubrick ge
vestigd was met zijn meesterwerken 
'2001, a Space Odyssey' en 'Clock
work Orange', begon het handjevol 
critici dat 'Lolita' indertijd wél gezien 
had de film op te hemelen. Het heeft 
echter tot dit jaar geduurd voordat 
Pieter Goedings van het Amsterdamse 
verhuurkantoor 'The Movies' de Ame
rikaanse filmmaatschappij zover heeft 
weten te krijgen om de film hernieuwd 
in Nederland uit te brengen.
'Lolita' behandelt de verboden liefde 
tussen een al oudere man en een jong 
meisje. Die man (James Mason) huurt 
een kamer bij de kwebbelzieke moe
der (Shelly Winters) van het meisje en 
huwt haar later om zijn levenlang aan
spraak te kunnen maken op haar doch
ter. Als de moeder de ware toedracht 
ervaart, komt ze bij een noodlottig on
geval om het leven en ligt voor de man 
de weg open om zijn genegenheid 
voor zijn stiefdochter kenbaar te ma
ken.
'Lolita is opgenomen in een tijd dat 
een taboe niet openlijk in erotische 
beelden kon worden weergegeven, 
maar alleen door penetrerende shots 
mocht worden gesuggereerd. De film 
zit er vol van. Er valt een hoop te ra
den maar er gebeurt niets. Dat geeft 
de film die, zoals gewoonlijk bij Ku
brick, dik over de twee uur duurt een 
traag en soms zelfs irritant vervelend 
karakter. Men kan zich niet aan de in
druk onttrekken dat het lange wachten 
op 'Lolita' de verwachtingen té hoog 
gespannen heeft. Het is gewoon een 
aardige film over een beetje geflat
teerd onderwerp uit een voorbije tijd.

(JM)

De winter door

Na de kortstondige carnavals-onder- 
breking staat de Maastrichtse stads
schouwburg de komende weken bol 
van de activiteiten. We lichten er en
kele producties voor U uit:
'Les pêcheurs des perles' ('De parel
vissers) van George Bizet (13 maart) 
is beroemd geworden door het wereld
bekende duet waarvan de melodie in 
de hele opera blijft doorklinken. Het 
verhaal speelt in het grijze verleden 
op Ceylon en handelt over de vriend

schap tussen twee mannen, die op de 
proef gesteld wordt doordat ze beiden 
verliefd worden op hetzelfde meisje. 
De 'Parelvissers' is een groots opgezet
te productie van het Limburgs Symfo
nie Orkest in samenwerking met de 
Contactraad Limburgse Schouwbur
gen en staat onder muzikale leiding 
van Wolfgang Trommer, vertrouwd 
gastdirigent bij het LSO en docent 
Opera in Maastricht en Düsseldorf. 
Een internationale cast van solisten is 
voor de vier hoofdrollen aangetrokken 
en het koor bestaat uit studenten van 
het Maastrichtse conservatorium.

'Globe' uit Eindhoven presenteert met 
'De Miraculeuze come-back van 
Mea L. Loman' (16-17 maart) nu eens 
niet een loodzwaar experimenteel stuk 
maar een aardige en geestige satire 
met, zoals dat heet, een serieuze on
dertoon. 'De miraculeuze come-back' 
handelt over de belangeloze creativi
teit naar de ander toe, die het in deze 
periode van economische teruggang 
en toegenomen egocentrisme moeilijk 
heeft maar toch zal zegevieren. Het 
stuk werd speciaal voor Globe ge
schreven door de cabaret-tekstschrij
ver Guus Vleugel en de jonge auteur 
Ton Vorstenbosch. Naar het schijnt 
hebben ze er met vereende krachten 
een bijtend en vrolijk geheel van ge
maakt. De regie is in handen van 
Gerdjan Reinders.
De eerste golf van kritiek over de nieu
we cabaretvoorstelling van Robert 
Long en Leen Jongewaard: 'Tot hier
toe heeft de heere ons geholpen' is 
inmiddels alweer geluwd. Long blijft 
met zijn scherpe persiflages en aller
minst vrijblijvende kritiek een militan
te figuur binnen de Nederlandse klein
kunst wereld en dat wordt hem niet al
tijd in even grote dank af genomen 
door zijn publiek. Ook in dit program
ma zet hij zich, gesteund door Jonge
waard, af tegen de terreur van het 
Christendom, het heterosexuele, het 
Etisch Reveil en elk ander fenomeen 
dat binnen onze samenleving naar zijn 
smaak de autonomie van het individu 
teveel aantast. Dat gebeurt in cynische 
conférences, afgewisseld door de be
kende luisterliedjes met een bood
schap. Wie nogal licht geraakt is, kan 
dit avondje schouwburg maar beter 
missen (19, 20 maart).

Bonnefantenmuseum
Tot en met 25 maart: Overzichtsten
toonstelling van het werk van de archi
tect Fritz Peutz.

Agenda

Studium Generale
(Aula RL, aanvang 20.00 uur)

Dinsdag 16 maart: 'Niet alledaagse 
vormen van seksueel gedrag' door Lex 
van Naerssen, R.U. Utrecht.

Dinsdag 23 maart: 'De seksualiteit 
van de man'; door Joost Dekker, R.U. 
Utrecht.

Stadsschouwburg
Zaterdag 13 maart om 20.00 uur: 'De 
parelvissers' van George Bizet met 
o.a. het Limburgs Symfonie Orkest.

Zondag 14 en maandag 15 maart om 
20.00 uur: De Horde met 'Ik mag zo 
graag eenvoudig stil'.

Dinsdag 16 en woensdag 17 maart 
om 20.00 uur: 'De miraculeuze come
back van Mea L. Loman' door het Zui
delijk Toneel Globe.

Donderdag 18 maart om 20.00 uur: 
Toneelgroep Perspekt met 'Hammer'.

Vrijdag 19 en zaterdag 20 maart om 
20.00 uur: 'Tot hiertoe heeft de Heere 
ons geholpen'. Een cabaretprogram- 
ma van Robert Long en Leen Jonge
waard.

Maandag 22 maart om 20.00 uur: 
'Media' van Euripides door de 'Blauwe 
Zaalproductie' uit Utrecht.

Dinsdag 23 maart om 20.00 uur: 'Be
moei je d'r niet mee' van Simon Car- 
miggelt door het Cursief Theater.

Woensdag 24 maart om 20.00 uur: 
Cabaret Nar met 'zonder twijfel'.

Vrijdag 26 maart om 20.00 uur: 'Ma
dam'. Een musical van Annie M.G. 
Schmidt en Harrie Bannink, met Con- 
ny Stuart, Ton Kuyl en Trudy Labij.

17, 18. 24 en 25 maart om 12.30 uur: 
Lunchpaüzeconcert.

Staargebouw
Zaterdag 20 maart om 20.00 uur: Een 
concert door het Pools kamerorkest.

Filmhuis
Tot en met woensdag 17 maart om 
20.00 uur: 'Lolita' van Stanley Ku
brick.
Donderdag 18 tot en met woensdag 
24 maart om 20.00 uur: 'ö’/s' van Fre- 
derico Fellini.
Donderdag 18 tot en met zondag 21 
maart om 20.00 uur: 'Les bons de bar
ras' van Francis Mankiewicz.
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6 million dollar dog
In een oude Observant kwam ik toeval
lig de brief tegen die mijn baas aan dat 
blad geschreven heeft; hij doet nou 
wel net of hij verantwoordelijk is voor 
de resultaten van de Universitaire Op- 
sporingsbrigade (UOB), maar ik als 
insider weet toevallig dat hij dat alle
maal aan mij te danken heeft. Voor dit 
werk moet je namelijk om te beginnen 
een bijzonder fijne neus hebben, en 
daarvoor moet je toevallig net even 
een hond zijn, want met dat orgaan 
dat die tweevoeters erop na houden 
kun je niet eens het verschil tussen een 
linkse en een rechtse drol ruiken, laat 
staan dat je er bij dit delicate speur
werk iets mee zou kunnen beginnen. 
Verder moet je natuurlijk over enkele 
bijzondere eigenschappen beschik
ken, die niet elke hond heeft; je moet 
namelijk weten dat die Bruintjes mij 
van de CIA heeft overgenomen, omdat 
ik te bekend werd in de States. Ze heb
ben daar op een of andere universiteit
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een paar proefnemingen op mij ge
daan waardoor ik een zeer bijzondere 
hond ben: een 6 million-dollar dog, de 
hond van 6 miljoen, geheel bionisch 
aangepast aan dit bijzondere opspo
ringswerk. Om te beginnen beschik ik 
over een bionische blaf, die minstens 
10 maal verder reikt dan dat gefluister 
van een gewone hond. Enerzijds werkt 
dat extra afschrikwekkend en ander
zijds kan ik bijvoorbeeld het hele BMC 
in één keer wakker blaffen. Verder 
heb ik dan een synthetisch kunsthart 
dat veel langer mee gaat, een speciale 
aansluiting op mijn kop om alle gege
vens snel over te kunnen seinen naar 
een komputer en nog een paar handig
heidjes die ik niet mag onthullen om

dat ze nog militair geheim zijn. Mijn 
reukorgaan, neus zeggen sommige 
simpele zielen, is bijvoorbeeld een 
zeer verfijnd model van de snuffelpaal 
die in Rijnmond staat. Mijn bionische 
staart is uitgerust met een miniatuur 
laser kanon, en verder hebben ze mijn 
linkeroog door een infraroodcamera 
vervangen, waardoor ik alle katten in 
het donker te slim af ben. Zo zie je 
maar weer, zonder de moderne elek- 
tronika ben je als hond nergens meer, 
dus laten we het verder maar helemaal 
niet over Bruintjes hebben, want die 
kan z'n handel wel inpakken als ie mij 
niet had.
Er zit maar één nadeel aan, ik ben in
middels zo synthetisch geworden dat 
geen vrouwtj eshond mij meer ziet, of 
liever ruikt, staan, maar ja de vooruit
gang vraagt offers nietwaar?

K.R.

Aula

Minister Terlouw heeft 45 miljoen ter 
beschikking gesteld voor de bouw van 
het MEC-kongrescentrum op Rand- 
wyck. Een van de voorwaarden die hij 
daarbij heeft gesteld is dat de univer
siteit als de toekomstige buurman geen 
aula op Randwyck mag bouwen. Op 
die manier heeft het kongrescentrum 
geen oneerlijke konkurrentie te duch
ten van de universiteit. Een verwacht 
exploitatietekort van 7,5 miljoen per 
jaar (voor rekening van gemeente en 
provincie) is al mooi genoeg nietwaar? 
En een akademische gezelschap, dat 
van tijd tot tijd gedwongen wordt naar 
het kongrescentrum uit te wijken kan 
de zaak van tijd tot tijd aardig opsie
ren.
Tot voor kort was de universiteit niet 
zo'n interessante klant voor zalenex
ploitanten. Als er een heel mooi feest 
moest worden gevierd wilde men nog 
wel eens uitwijken naar de Stads
schouwburg, maar voor de rest werd 
gebruik gemaakt van de eigen aula, 
de voormalige kapel van het fezuïeten- 
klooster. Goed genoeg voor een een
voudige promotie van doctorandus 
naar doctor, maar nu het fenomeen 
van de inaugurale rede — tot nu toe 
steeds buiten de deur gehouden als su- 
perluxe hoorkollege — de kop 
opsteekt, is de aula plotseling aan ver
bouwing toe. Kosten: 9 ton. Maar we 
worden er wel beter van. Er komt een 
nieuwe geluidsinstallatie (kapellen 

galmen), er worden nieuwe vaste stoe
len geplaatst en er komt een schuin 
oplopende vloer. Zie je wel, een typi
sche kollegezaal, zeggen proteterende 
studenten, die de negen ton wegge
gooid geld vinden. Misschien krijgen 
ze wel gelijk als de universiteit straks 
het kongrescentrum moet helpen vul
len.

65 +

Hoogleraren moeten vanaf volgend 
jaar bij het bereiken van de 65-jarige 
leeftijd met pensioen, als minister van 
Kemenade zijn zin krijgt. Daar ziet het 
overigens wel naar uit. De maatregel 
is vooral genomen uit bezuinigings- 
overwegingen, want oude hoogleraren 
zijn duur en kunnen beter plaats ma
ken voor jongere kollega's, die voor
taan lager worden ingeschaald.
Een groep hoogleraren die dat niet 
over zijn kant wilde laten gaan, had 
het plan opgevat om van Kemenade in 
een persoonlijk gesprek te laten inzien 
dat hij beter van de maatregel kon af
zien. Maar van Kemenade liet de ak- 
tievoerders weten dat hij hen niet wil
de ontvangen. 'Voor alle personeels
groepen aan universiteiten en hoge
scholen, dus zelfs voor hoogleraren, 
worden dit soort maatregelen bespro
ken in het centraal overleg over perso
neelszaken. Juist hoogleraren dienen 
die gang van zaken te kennen. Als ze 
de maatregel met mij willen bespre
ken, dan moeten ze zich maar aanslui
ten bij een ambtenarenbond die in dat 
centraal overleg vertegenwoordigd 
is,' liet van Kemenade weten.
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